
  ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2022/9 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 29 de setembre de 2022 

Durada Des de les 9.30 fins a les 14.20 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Ángel Luis Guerrero Domínguez 

Secretària María Domingo García 

Interventor Juan José Prats Marí 

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i cognoms Hi assisteix

***4774** Ángel Luis Guerrero Domínguez sí

***6013** Cristina Ribas Ribas sí

***5734** Daniel Becerra Torres sí

***4692** Eduardo Sánchez Guzmán sí

***4504** Eva Ruiz Zamora sí

***0238** Francisco Vives Unanua sí

***5369** Francisco Javier Marí Álvarez sí

***4827** Josep Antoni Prats Serra sí

***4514** Josep Guasch Roig sí

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal sí

***6800** Maria Guadalupe Nauda Nizzoli sí

***5111** María José Ribas Ribas sí

C
o
d
i 
V

a
lid

a
c
ió

: 
4
Q

Y
N

E
S

M
W

C
J
Q

4
N

F
5
A

7
Y

4
G

9
R

X
A

A
 |
 V

e
ri
fi
c
a
c
ió

: 
h
tt
p
s
:/
/s

a
n
tj
o
s
e
p
.s

e
d
e
le

c
tr

o
n
ic

a
.e

s
/ 

D
o
c
u
m

e
n
t 
s
ig

n
a
t 
e
le

c
tr

ò
n
ic

a
m

e
n
t 
d
e
s
 d

e
 l
a
 p

la
ta

fo
rm

a
 e

s
P

u
b
lic

o
 G

e
s
ti
o
n
a
 |
 P

à
g
in

a
 1

 d
e
 2

0
 

L
L
IB

R
E
 A

C
T
E
S
 D

E
L
 P

L
E

N
ú
m

e
ro

: 
2
0
2
2
-0

0
0
9
  
 D

a
ta

: 
1
0
/1

1
/2

0
2
2

A
n

g
e

l 
L

u
is

 G
u

e
rr

e
ro

 D
o

m
ín

g
u

e
z
 (

1
 d

e
 2

)
A

lc
a

ld
e

D
a

ta
 S

ig
n

a
tu

ra
: 
1

0
/1

1
/2

0
2

2
H

A
S

H
: 
f0

8
c
5

1
7

6
0

1
5

a
f7

b
6

1
2

4
a

d
9

9
6

c
3

b
7

2
5

7
0

M
A

R
IA

 D
O

M
IN

G
O

 G
A

R
C

IA
 (

2
 d

e
 2

)
S

e
c
re

tà
ri
a

D
a
ta

 S
ig

n
a
tu

ra
: 
1
0
/1

1
/2

0
2
2

H
A

S
H

: 
2
8
ff
a
d
b
5
c
d
2
4
0
5
6
b
4
1
0
5
3
b
fb

0
6
1
e
5
e
a
6



***4817** María Nieves Bonet Ribas sí

***4059** María Ángeles Marí Suñer sí

***5691** Mónica Fernández Campos sí

***3251** Pedro Ribas Planells sí

***5680** Pilar Ribas Torres sí

***0332** Pino Vidal Ibáñez sí

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas sí

***4414** Vicente Juan Torres Ribas sí

***5530** Vicente Roig Tur sí

ORDRE DEL DIA 

A) Part resolutiva
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta del ple ordinari de 31 d’agost de 2022).
2. Expedient 10355/2022. Autorització de despesa plurianual.
3. Expedient 10568/2022. Concessió de felicitacions i condecoracions a lliurar amb motiu 

del desenvolupament de la Diada de la Policia Local.
4. Proposta de resolució que presenta l’Equip de Govern amb motiu de regular els espais 

d’atenció infantil a l’illa d’Eivissa.
5. Proposta de resolució que presenta l’Equip de Govern amb motiu del Dia 

Internacional de Lluita contra l’Explotació Sexual.
6. Moció que presenta per escrit el GPM per facilitar la crema controlada de residus d’origen 

agrari i/o silvícola a les explotacions agràries i propietaris de finques de l’illa d’Eivissa.
7.  Moció que presenta per escrit el grup PxE, per a la neteja immediata i elaboració d’un pla 

municipal de manteniment dels torrents.

B) Activitat de control
8. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia.
9.  Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre la no-aplicació del descompte en el 

rebut d’escombraries en el municipi de Sant Josep.
10. Moció  de  control  que  presenta  per  escrit  el  grup  CIUDADANOS  sobre  l’estat 

d’elaboració del Pla de platges 2023-2026 i inclusió de canals per a elements nàutics sense 
motor.

11. Moció de control que presenta per escrit el grup VOX sobre les campanyes de castració 
de gats que viuen a les nombroses colònies de gats del terme municipal.

12. Moció de control que presenta per escrit el grup PxE sobre la neteja i manteniment 
dels torrents.

C) Precs i preguntes
13.Precs i preguntes

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president obri la 
sessió i es delibera sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia.

 

A) PART RESOLUTIVA 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta del ple ordinari de 31 d’agost 
de 2022)

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la redacció de l’acta de la sessió ordinària de 31 d’agost de 2022, l’alcalde la declara 
aprovada.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent. http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=1

 

2. Expedient 10355/2022. Autorització de despesa plurianual

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda.
 
Sotmesa la proposta a votació, per 21 vots a favor (8 del PSOE, 5 del GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), 
és a dir, per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA: 
 
PRIMER. Autoritzar una despesa plurianual,  per als exercicis 2022-2025, per un 
import  total  de  874.800,00  euros  per  finançar  actuacions  de  cobertura  de 
necessitats d’habitatge.

Aplicació 2022 2023 2024 2025 TOTAL

231 48062  145.800,00 €  291.600,00 €  291.600,00 €  145.800,00 € 874.800,00 €

SEGON. De conformitat amb l’article 88 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de 
desenvolupament  de la  Llei  d’hisendes locals  en matèria de pressupostos,  que 
faculta al Ple per a delegar la competència per a l’autorització i disposició de les 
despeses  plurianuals,  el  Ple  acorda  delegar  a  la  Junta  de  Govern  Local  la 
convocatòria i concessió de prestacions econòmiques d’urgència social, per a la 
cobertura de necessitats d’habitatge de les persones afectades pel desallotjament 
d’habitatges del bloc A de l’edifici Don Pepe, as Codolar, Sant Josep de sa Talaia, 
en el marc del conveni subscrit amb el Govern Balear el 25 d’agost de 2022.
 
En el debat hi ha intervengut el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; 
el  Sr.  Becerra, de CIUDADANOS; el Sr.  Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal,  de 
VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les  deliberacions  i  intervencions  produïdes  en  aquest  punt  es  poden  consultar  a  l’enllaç 
següent. http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=2
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3. Expedient 10568/2022. Concessió de felicitacions i condecoracions a lliurar 
amb motiu del desenvolupament de la Diada de la Policia Local

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa de Serveis Generals.

Sotmesa la proposta a votació,  per 21 vots a favor (8 del PSOE, 5 del GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), 
és a dir, per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA:  
 
Atorgar FELICITACIÓ de l’Ajuntament a l’agent Sr. Javier Serra Torres, amb DNI 
41456312 P, per la seua intervenció el passat 17 de desembre de 2021, quan un 
grup de persones entraren a l’edifici de l’Ajuntament i intentaren accedir per força al 
despatx  de  l’alcalde.  La  seua  actuació  es  meritòria  d’aquest  reconeixement,  en 
controlar tan delicada situació i ser l’únic agent que es trobava a l’edifici, fins que 
pogueren arribar els reforços.
 
Atorgar FELICITACIÓ de l’Ajuntament, per la intervenció policial  en la qual es va 
produir la persecució d’un vehicle que circulava de manera temerària, fins a arribar a 
patir un accident, en què varen ser decomissats en el vehicle 90 grams de cocaïna i 
2.000 euros, i es va detenir el conductor, als agents:
 
Agent Sr. Juan Carlos Sánchez Escorza, amb DNI 41451033L
Agent Sr. Javier Gabaldón Riera, amb DNI 41461614C
Agent Sr. Antonio Miguel Cubel Hernández, amb DNI 46959493W
Agent Sr. Borja Navarro Landaburu, amb DNI 48313518V
 
Atorgar  FELICITACIÓ  de  l’Ajuntament  a  l’agent  d’aquest  cos  Sra.  Esther  Ripoll 
Ramón, amb DNI 41461671P, amb motiu del desenvolupament impecable de les 
seues funcions, implicació en la millora dels processos de gestió administrativa de la 
Policia Local i professionalitat excepcional.
 
Atorgar  FELICITACIÓ de  l’Ajuntament  a  l’agent  d’aquest  cos  Carlos  Juan  Grivé 
Cardona, amb DNI 46951203S, amb motiu de l’impecable desenvolupament de les 
funcions  encomanades  com a responsable  de la  Unitat  de Reforç  i  Seguretat,  i 
facilitar amb la seua implicació i disponibilitat l’obtenció d’uns resultats molt positius 
tant en l’impacte de la seua tasca en el municipi com en la mateixa gestió interna de 
la Unitat.
 
Atorgar FELICITACIÓ de l’Ajuntament als agents de la Unitat de Reforç i Seguretat 
de la Policia Local de Sant Josep, per l’impecable desenvolupament de la tasca, 
amb nombroses i positives intervencions en matèria de seguretat ciutadana i ordre 
públic, amb més de 40 detinguts i més de 300 intervencions de drogues tòxiques, 
entre altres fets també destacables. Agents FELICITATS:

Agent Sra. Francisca Ibáñez Rodríguez, amb DNI 47252296S
Agent Sr. Antonio Miguel Cubel Hernández, amb DNI 46959493W
Agent Sr. Borja Navarro Landaburu, amb DNI 48313518V
Agent Sr. Bernardo Pinto Conesa, amb DNI 47251268E
 
Atorgar FELICITACIÓ de l’Ajuntament per la intervenció policial en la qual els agents 
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varen evitar una agressió amb una arma blanca de grans dimensions, per part d’un 
menor  cap  als  seus  progenitors  i  cap a  si  mateix,  en  què  existien  antecedents 
autolítics,  varen  contenir  el  menor  sense  produir  lesions  a  cap  de  les  parts 
intervinents.

Agent Sr. José Antonio Ferrer Marí, amb DNI 41459284J
Agent Sr. Antonio Miguel Cubel Hernández, amb DNI 46959493W
 
Atorgar FELICITACIÓ de l’Ajuntament al ciutadà D. JOHN EDWARD HADDON, amb 
passaport expedit als Estats Units número 048808337, amb motiu de l’auxili prestat 
en la  detenció  d’un conductor  fugit,  que prèviament  era perseguit  per  conducció 
temerària d’un vehicle en una zona turística altament concorreguda. El ciutadà, que 
no va dubtar a frenar el fugat, va facilitar la consegüent detenció del subjecte.
 
Atorgar condecoració amb la CREU AL MÈRIT POLICIAL AMB DISTINTIU VERD 
de l’Ajuntament a l’agent d’aquesta Policia, Sr. Pablo Vargas Montero, amb DNI 
75756861J, per executar amb èxit  i professionalitat un servei altament complex, 
com és el desenvolupament de la funció inspectora en matèria de contaminació 
acústica, havent realitzat multitud d’intervencions sobre les diferents activitats del 
municipi  i  afavorir  així  la  convivència  ciutadana  i  el  desenvolupament  de  les 
activitats dins el marc jurídic i cívic just.
 
Atorgar el  reconeixement amb la DISTINCIÓ de color  blanc als agents amb 15 
anys de servei prestat, que corresponent als agents següents:
Agent Sr. Jorge Guillem Sánchez, amb DNI 46952308Q
Agent Sr. Pedro García Baos, amb DNI 41461255V
Agent Sr. Pablo Martínez Mendieta, amb DNI 46772156T
Agent Sra. Pilar Torres Colomar, amb DNI 41461134T
 

—Publicar el present en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.

En el debat hi ha intervengut, la Sra. Ribas Torres, del PSOE; el Sr. Roig, del GPM; el 
Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; i 
el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=3

 4. Proposta de resolució que presenta l’Equip de Govern amb motiu de regular 
els espais d’atenció infantil a l’illa d’Eivissa

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 13, en contra: 5, abstencions: 3, absents: 0

Vista  la  proposta  presentada  per  escrit  per  l’Equip  de  Govern,  que  ha  estat 
dictaminada  per  la  Comissió  Informativa  de  Ciutadania  i  que  a  continuació  es 
transcriu:
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“La criança dels nens i  nenes als primers anys de vida és de màxima importància per a 
tothom.  Aquestes  etapes inicials  de  la  vida  requereixen  d’unes  condicions  específiques  i 
d’unes  cures  adients  i  adaptades  als  diferents  moments  de  creixement  físic,  cognitiu, 
emocional i de relacions socials. 

Des del moment de naixement es comença tot un procés d’aprenentatge continuïtat i molt  
important per conformar diferents aspectes de la personalitat i les capacitats que es poden 
assolir en un futur. És per això que es considera que l’etapa de 0 a 3 anys es una etapa 
formativa i educativa i així ha quedat recollit a les darrers lleis d’educació com són la LOMLOE 
i  la  LEIB  i  s’ha  iniciat  un  camí  cap  a  la  universalitat  i  la  gratuïtat  d’aquest  tram  que 
complementa el que ja està consolidat d’educació infantil 3-6. 

Ara bé , malgrat aquest recurs, també es cert que durant aquest moment de criança resulta  
molt  difícil  la  conciliació  amb  la  vida  laboral  i  es  necessita  tot  una  sèrie  de  recursos 
complementaris que permetin donar assistència als nadons i els infants en moments en què 
els seus progenitors estan als seus llocs de feina. És per això que cal tot una sèrie d’espais  
d’atenció a aquests infants que facilitin l’assistència que necessiten en cada moment i tinguin 
cobertes totes les seves necessitats. 

És per això que al febrer del 2018 es va aprovar una PNLL per unanimitat que instava als 
Consells insulars perquè es desenvolupes un reglament que ordeni i  reguli  les condicions 
mínimes dels espais d’atenció infantil que no estiguessin reconeguts com escoletes o centres 
infantils. És a dir, es va encomanar als Consells Insulars que es fes un reglament amb les  
condicions mínimes que han de complir aquests espais dedicats a atenció a infants per poder  
donar una atenció de qualitat i adient a les necessitats d’aquestes edats. 

De llavors ençà, el Consell Insular de Menorca i el de Mallorca ja han fet la seva feina i ja s’ha 
aprovat  aquest  tipus  de reglament  que  estableix  els  mínims de  condicions  físiques  o  de 
personal  que  han  de  complir  tots  els  establiments  i  permet  que  els  Ajuntaments  puguin 
establir condicions específiques més enllà d’una llicència d’activitat bàsica. 

Al Consell Insular d’Eivissa, malgrat haver tingut diferents reunions prèvies amb especialistes i 
el sector no s’ha arribat a presentar cap esborrany de reglament per poder anar aportant i 
participant en l’elaboració d’un document clau i imprescindible per a què tots aquells centres o 
espais que atenen a nadons o infants compleixin amb uns mínims basics. I que, sense aquest 
reglament  no  es  poden  assegurar  perquè  no  han  de  reunir  més  que  les  condicions  de 
salubritat i seguretat mínimes que un altre qualsevol altre tipus d’establiment per obtenir la 
llicència d’activitat. 

Es per tot això que el Grup socialista presenta la següent, 

PROPOSTA D’ACORD : 

1.-  L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  insta  el  Consell  Insular d’Eivissa a què, en 
compliment del mandat del Parlament de les Illes Balears, presenti en un termini de 1 mes,  
una proposta de reglament per regular els espais d’atenció infantil i es permeti que des de 
cada govern municipal es puguin fer les aportacions necessàries per regular aquesta activitat 
a tots els municipis. 

2.-  L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  insta  el  Consell  Insular d’Eivissa a què, de 
manera provisional i mentre es tramita i s’aprovi el reglament d’espais d’atenció infantil, aprovi 
unes  condicions  mínimes  d’espai,  seguretat,  personal  i  funcionament  que  permetin  als 
diferents  consistoris  assegurar,  provisionalment,  una  atenció  digna,  segura  i  adient  a  les 
necessitats dels nadons i infants d’Eivissa.”

Sotmesa  la  proposta  a  votació,  per  13  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES 
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PODEM, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de VOX), 5 vots en contra del GPM i 3 abstencions (2 
de CIUDADANOS i 1 de PxE), és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la corporació, s’ACORDA: 
 
1.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Consell Insular d’Eivissa que, en 
compliment del mandat del Parlament de les Illes Balears, presenti en un termini d’un 
mes una proposta de reglament per regular els espais d’atenció infantil i es permeti 
que des de cada govern municipal  es puguin fer  les aportacions necessàries per 
regular aquesta activitat a tots els municipis.

2.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Consell Insular d’Eivissa que, de 
manera provisional  i  mentre es tramita i  s’aprova el  reglament  d’espais  d’atenció 
infantil, aprovi unes condicions mínimes d’espai, seguretat, personal i funcionament 
que permetin als diferents consistoris assegurar, provisionalment, una atenció digna, 
segura i adient a les necessitats dels nadons i infants d’Eivissa.

En el debat hi ha intervengut la Sra. Marí, del PSOE; la Sra. Ribas Ribas, del GPM; el 
Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; i 
el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=4
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5. Proposta de resolució que presenta l’Equip de Govern amb motiu del dia 
internacional de lluita contra l’explotació sexual

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 19, en contra: 1, abstencions: 1, absents: 0

Vista  la  proposta  presentada  per  escrit  per  l’Equip  de  Govern,  que  ha  estat 
dictaminada  per  la  Comissió  Informativa  de  Ciutadania  i  que  a  continuació  es 
transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

El 23 de setembre es commemora el Dia Internacional en contra de l’Explotació Sexual i la 
Tracta de Dones, Nenes i  Nens. L’explotació  de persones suposa una violació dels drets 
humans que té diferents rostres com l’explotació sexual, explotació laboral, treballs forçats o 
el tràfic d’òrgans. Totes aquestes manifestacions, esteses arreu del món, són la manifestació 
més extrema de la pobresa i la desigualtat. 

L’explotació sexual és una de les formes més doloroses en què es manifesta la violència 
contra  les  dones  i  un  dels  més  terribles  negocis  a  tot  el  món.  La  tracta  amb  finalitats 
d’explotació  sexual  és  una  vulneració  dels  Drets  Humans  que  està  relacionada  gairebé 
sempre amb la violència, la marginació, la dificultat econòmica i la cultura sexista i patriarcal. 
Segons dades de Nacions Unides i de la Unió Europea, les dones i les nenes representen el 
71% de les víctimes de tracta detectades a tot el món i el 80% de les identificades a Europa 
occidental; el 95% d’elles acaben explotades per a la prostitució. L’explotació sexual és la 
forma  més  comuna  d’explotació  (59%)  seguida  del  treball  forçat  (34%).  Recentment,  el  
Govern d’Espanya ha estimat que són 45.000 les dones explotades sexualment al  nostre 
país. 

La tracta amb finalitats d’explotació sexual no es pot deslligar de la prostitució. Són dues 
cares d’una mateixa realitat ja que l’explotació de dones i nenes amb finalitats d’explotació 
sexual existeix perquè hi ha homes disposats a prostituir dones i menors. 

A les Illes Balears la llei 11/2016 de 28 de juliol d’igualtat de dones i homes defineix a l’article  
65.1 la violència masclista com “la manifestació de la discriminació, la situació de desigualtat i 
les relacions de poder dels homes sobre les dones, s’exerceix sobre aquestes pel fet de ser  
dones”. 

Per altre banda, tenim un Pla Autonòmic de lluita contra la tracta de dones i nines amb finalitat  
d’explotació sexual i l’abordatge de la prostitució 2019-2022 on s’apunta la necessitat d’un 
enfocament  multidisciplinar  a  través  de  la  sensibilització,  formació  de  la  població  i 
professionals d’àmbits diversos, l’assistència i la protecció de les víctimes. 

Balears,  està  liderant  conjuntament  amb  Astúries,  Cantàbria,  Castella-La  Manxa, 
Extremadura, Galícia, Aragó, Navarra i Melilla un projecte en xarxa de comunitats lliures de 
prostitució i tràfic de dones, amb un pressupost estimat de 38 milions d’euros en quatre anys.  
Iniciativa que està pendent de validació per part del Ministeri d’Igualtat i que serà finançat amb 
fons europeus, EU Next Generation. Aquest projecte vol donar una resposta integral a les 
víctimes de tràfic, prostitució i explotació sexual infantil i adolescent, per acompanyar i donar  
garanties per emprendre un projecte de vida fora de l’àmbit de la prostitució. Amb aquesta 
iniciativa es preveu el rescat de 2500 dones en situació de prostitució en totes les comunitats,  
a les que s’oferirà un paquet de recursos per ajudar-les a restituir el seu projecte de vida.
 
La nostra comunitat també és pionera en l’elaboració d’una guia per a l’actuació davant casos 
d’explotació sexual en la infància i adolescència que és una eina de detecció de situacions de 
riscs per a professionals. 

En l’actualitat, es troba en tramitació la Llei en el Congrés per a atallar totes les formes del  
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proxenetisme. És urgent oferir una redacció normativa que persegueixi de manera efectiva el 
proxenetisme i la terceria locativa. Aquesta llei contra el proxenetisme també inclou sancions 
els qui recorrin a prostituir altres persones i mai les seves víctimes de la prostitució. 

Per a aquest govern municipal,  la llibertat i  la igualtat és incompatible amb la prostitució i 
l’explotació d’éssers humans. 

Tenim molt clar que les mesures punitives han de ser pels proxenetes i els compradors de 
sexe, mai per les dones en situació de prostitució, per a les que s’han de promoure polítiques 
públiques decidides per millorar la seva vida i que puguin sortir de la prostitució. 

PROPOSTA D’ACORD 

Per tot això, l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia presenta per a la 
seva aprovació pel Ple Municipal, els acords següents: 

1.  Mostrar  el  suport  de  l’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  a  la  tramitació  de  la 
Proposició  de  Llei  Orgànica  per  la  qual  es  modifica  la  Llei  Orgànica  10/1995,  de  23  de 
novembre, del Codi Penal, per prohibir el proxenetisme en totes les seves formes. 

2.  Impulsar,  en l’àmbit  de  les competències  municipals  polítiques  públiques i  ordenances 
orientades a la lluita contra l’explotació sexual i l’abolició de la prostitució, que sancionin el 
foment o el consum de la prostitució. 

3.  Impulsar  en  l’àmbit  de  les  competències  municipals  campanyes  de  sensibilització 
orientades a sensibilitzar sobre les conseqüències de l’explotació sexual i la responsabilitat 
dels comportaments dels qui hi acudeixen. 

4. Instar el Govern d’Espanya a aprovar el més aviat possible el projecte europeu "Red de  
Comunidades  Autónomas  por  una  vida  libre  de  violencia  para  mujeres  en  contextos  de 
prostitución y la eliminación de la trata y la ESIA", liderat per el Govern de les Illes Balears per  
tal de desenvolupar mesures integrals per a les dones en situació de prostitució. 

5. Instar el Govern de les Illes Balears a renovar el Pla Autonòmic per a la Lluita contra la trata 
de dones i nines amb fins d’explotació sexual i l’abordatge de la prostitució. 

6. Instar el Govern de les Illes Balears a impulsar ajudes a les empreses i organitzacions 
socials, mitjançant fons europeus, per tal de contractar dones en situació de prostitució i tracta 
per tal de fomentar la seua inserció sociolaboral.” 
 
Sotmesa la  proposta  a  votació,  per  19 vots a  favor  (8 del  PS0E,  5 del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS i 1 d’ARA EIVISSA), 1 vot en contra de VOX 
i 1 abstenció de PxE, és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la corporació, s’ACORDA:  
 
1. Mostrar el suport de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia a la tramitació de la 
Proposició de llei orgànica per la qual es modifica la Llei orgànica 10/1995, de 23 de 
novembre, del Codi penal, per prohibir el proxenetisme en totes les seues formes.

2.  Impulsar,  en  l’àmbit  de  les  competències  municipals  polítiques  públiques  i 
ordenances orientades a la lluita contra l’explotació sexual i l’abolició de la prostitució, 
que sancionin el foment o el consum de la prostitució.

3. Impulsar en l’àmbit de les competències municipals campanyes de sensibilització 
orientades  a  sensibilitzar  sobre  les  conseqüències  de  l’explotació  sexual  i  la 
responsabilitat dels comportaments dels qui hi acudeixen.
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4. Instar el Govern d’Espanya a aprovar al més aviat possible el projecte europeu 
"Xarxa de comunitats autònomes per una vida lliure de violència per a les dones en 
contextos  de  prostitució  i  l’eliminació  del  tràfic  i  l’explotació  sexual  infantil  i 
adolescent",  liderat  per  el  Govern  de  les  Illes  Balears  per  tal  de  desenvolupar 
mesures integrals per a les dones en situació de prostitució.

5. Instar el  Govern de les Illes Balears a renovar el  Pla autonòmic per a la lluita 
contra el  tràfic de dones i  nenes amb fins d’explotació  sexual  i  l’abordatge de la 
prostitució.

6.  Instar  el  Govern  de  les  Illes  Balears  a  impulsar  ajudes  a  les  empreses  i 
organitzacions  socials,  mitjançant  fons  europeus,  per  tal  de  contractar  dones  en 
situació de prostitució i tràfic per tal de fomentar-ne la inserció sociolaboral.

En el debat hi ha intervengut la Sra. Nauda, d’UNIDES PODEM;; el Sr. Marí Álvarez, 
del GPM; el  Sr.  Becerra, de CIUDADANOS; el  Sr.  Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. 
Vidal, de VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=5

 

6. Moció que presenta per escrit el GPM per facilitar la crema controlada de 
residus d’origen agrari i/o silvícola a les explotacions agràries i propietaris de 
finques de l’illa d’Eivissa

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la moció presentada per escrit pel Sr. Marí Álvarez, que ha estat dictaminada 
per la Comissió Informativa de Territori i que a continuació es transcriu:

“Las  explotaciones  agrarias  en  la  isla  de  Ibiza,  ya  sean  con  actividad  económica  o 
simplemente fincas que sus propietarios intentar mantener como pueden, ya que no tienen 
una rentabilidad suficiente para obtener un beneficio de los productos agrarios obtenidos, 
tienen un tamaño reducido en general,  y  una  de  las mayores dificultades con la  que se 
encuentran los agricultores y propietarios de fincas, es la posibilidad de realizar inversiones 
dentro de las fincas.

Todo esto se agrava en particular a aquellas que han mantenido la estructura tradicional del 
campo  ibicenco,  conservando  el  paisaje  que  todos  reconocemos  como  propio  del 
Mediterráneo, con una mezcla de cultivos de secano de cereal con almendros algarrobos, 
higueras, olivos, etc., unos cuantos animales y un pequeño huerto, y en casi todos los casos 
con una zona forestal pegada a la superficie útil agraria.

Tradicionalmente,  la  operación  de  eliminación  por  incineración  de  los  residuos  vegetales 
generados en  el  entorno  agrario,  procedentes  fundamentalmente  de  la  poda en  frutales, 
almendros, algarrobos, olivos o de otros cultivos leñosos y no leñosos, además de las limpias 
de  paredes  de  feixes,  marges  y  demás  maleza,  se  han  realizado  en  la  misma  finca, 
quemando los restos vegetales una vez realizada la actuación. Esta forma de tratamiento de 
los residuos “in situ” se justifica en que la mayoría de las enfermedades fúngicas que afectan 
a los cultivos, así como la propagación de plagas, se pueden expandir con mayor facilidad 
cuando los restos de poda se dejan en la parcela.

Además, la eliminación de material vegetal tanto de origen agrario como de origen silvícola o 
forestal, consigue la reducción de material vegetal frente a un eventual fuego descontrolado. 
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La Ley 7/2022, de 8 de abril, de residuos y suelos contaminantes para una economía circular,  
recientemente  aprobada,  incluye  en  su  artículo  27.3  la  quema  de  residuos  vegetales 
generados en el entorno agrario o silvícola, exceptuando la quema de estos residuos “in situ”  
cuando  dispongan  de  la  correspondiente  autorización  individualizada  que  permita  dicha 
quema, todo ello por razones de carácter fitosanitario que no sea posible abordar con otro tipo  
de  tratamiento,  motivando  adecuadamente  que  no  existen  otros  medios   para  evitar  la 
propagación de plagas.

Durante  la  tramitación  de  la  Iey  se  pusieron  de  manifiesto  las  dificultades  que  ciertas 
explotaciones tenían ya o iban a tener para acceder al punto de generación de la poda y 
retirar  los  restos  vegetales,  como  la  pendiente  u  otros  condicionantes  orográficos,  la 
imposibilidad de otro tipo de tratamiento, o el establecimiento de épocas y técnicas de quema 
autorizadas, y un claro ejemplo de ello es el tipo de explotaciones que tiene la isla de Eivissa 
que  por  su  tamaño  hace  inviable  que  puedan  tener  cada  una  de  ellas  maquinaria  de 
trituración, que es a lo que se les obliga a los titulares de fincas rusticas y explotaciones 
agrarias.

En la actualidad hay muy pocas empresas en la isla que den ese servicio y son del todo 
insuficientes para poder dar el servicio a las miles de fincas que se ven abocadas, a no poder, 
ni  eliminar los restos vegetales de los cultivos, ni  a limpiar las fincas como se ha estado 
haciendo hasta ahora en la isla.

A todo esto se suma la imposibilidad material que tiene la planta de compostaje para asumir,  
ni  tan  siquiera,  moderadas  acumulaciones  de  restos  vegetales  de  forma  simultánea, 
circunstancia  ésta  susceptible  de  provocar  un  colapso  de  la  propia  planta  en  tanto  no 
aumente su capacidad de tratamiento. Que duda cabe que llegados este caso, no ya solo la 
gestión  de  los  restos  de  poda  de  pequeños  fincas  supondría  un  coste  añadidos  a  los 
propietarios motivado por los gastos en el transporte, sino que nos podríamos encontrar en 
una situación de irresoluble solución por la limitación de la propia planta, por un lado, y por la
prohibición de quema por otro.

La Conselleria  d’Agricultura,  Pesca  i  Alimentacion  del  Govern  Balear  publicó  el  dia  6  de 
agosto una resolución para la autorización excepcional por razones fitosanitarias, donde por 
un lado refleja la falta de equipos en Baleares para poder realizar la trituración, a eso hay que 
añadir que en la isla de Eivissa está más acentuado esta falta de equipos que en la isla de 
Mallorca, y por otro lado  el elevado coste de la realización de la operación de triturado de 
restos vegetales.

Pero  aun  así  esta  resolución,  solo  cubre  los  restos  vegetales,  exclusivamente  de  origen 
agrario, procedentes de cultivos productivos. Los demás restos vegetales, no están afectados 
por  esta  resolución,  con  lo  que  todos  los  restos  vegetales  de  jardines,  asi  como  restos 
vegetales de origen silvestre, ya sean procedentes bosque, de “marges”, paredes de “feixa” y 
maleza  que  se  encuentre  en  las  fincas,  no  podrá  ser  eliminado  si  no  es,  mediante  la 
trituración y posterior tratamiento o utilización.

Con  la  entrada  en  vigor  de  la  Iey  de  residuos,  algunas  organizaciones  agrarias  han 
denunciado  las  dificultades  de  interpretación  y  de  aplicación  de  la  norma,  la  falta  de 
directrices y alternativas, la ausencia de gestores, así como las repercusiones económicas 
sobre la viabilidad de las explotaciones agrícolas,  que se puede ver seriamente afectada, 
circunstancia que puede provocar incluso el abandono de tierras de cultivo Por todo ello se 
hace necesario aclarar el alcance de la ley y regular las excepcionalidades que permitan la 
operación de eliminación por incineración de los residuos vegetales generados en el entorno 
agrario, procedentes fundamentalmente de la poda y los restos de cultivo, siendo conveniente 
que  la  limitación  se  circunscriba  a  una  normativa  específica  agrícola,  que  contemple  la 
circularidad,  la  eficiencia  energética  y  también  la  viabilidad  y  la  sostenibilidad  del  propio 
sector.
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Por todo lo expuesto el Grupo Municipal Popular del Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia,  
presenta la siguiente Propuesta de acuerdo

1. Instar  al Govern de les Illes Baleares para que, en el ámbito de sus competencias y  en 
interpretación de la  ley en vigor,  se permita  las quemas controladas,  previa  autorización, 
usando las excepciones que contempla la ley 7/2022, de 8 de abril,  de residuos y suelos 
contaminados para una economía circular y, en este sentido recoja y amplíe la posibilidad de 
quema en la  propia  finca de restos vegetales excluidos de la  resolución aprobada por  la 
Consellería d’Agricultura, Pesca i Alimentació tales como restos de origen silvestre, ya sean
procedente de terrenos forestales, bosques, “marges”, paredes de “feixa” o maleza de las 
fincas.

2.- Instar al Gobierno de España para que, en tanto no se hayan llevado a cabo las medidas 
del  apartado  anterior,  se  aprueben  con  urgencia  las  normas  reglamentarias  que  sean 
necesarias para que, se permita al Govern de Les Illes Balears, autorizar de forma general y 
no individualizada la quema controlada de restos vegetales.”

Sotmesa la  proposta a votació,  per  21 vots a favor  (8 del  PSOE, 5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), és 
a dir, per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA: 

1r.-  Instar  el  Govern  de  les  Illes  Balears  perquè,  en  l’àmbit  de  les  seues 
competències  i  en  interpretació  de  la  llei  en  vigor,  es  permetin  les  cremes 
controlades, prèvia autorització, usant les excepcions que preveu la Llei 7/2022, de 8 
d’abril,  de residus i sòls contaminats per una economia circular i,  en aquest sentit 
reculli i ampliï la possibilitat de crema a la pròpia finca de restes vegetals excloses de 
la resolució aprovada per la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació tals com 
restes d’origen silvestre, ja sigui procedents de terrenys forestals, boscos, marges, 
parets de feixa o malesa de les finques.

2n.-  Instar  el  Govern  d’Espanya  perquè,  mentre  no  s’hagin  portat  a  terme  les 
mesures de l’apartat anterior, s’aprovin amb urgència les normes reglamentàries que 
siguin necessàries perquè es permeti  al  Govern de les Illes Balears autoritzar de 
forma general i no individualitzada la crema controlada de restes vegetals.

En  el  debat  hi  ha  intervengut  el  Sr.  Marí  Álvarez,  del  GPM;  la  Sra.  Fernández 
d’UNIDES PODEM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la 
Sra. Vidal, de VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=6

A les 11.35 h es fa un descans de 25 minuts i es reprèn la sessió a les 12.00 h.

 

7.  Moció  que  presenta  per  escrit  el  grup  PxE  per  a  la  neteja  immediata  i 
elaboració d’un pla municipal de manteniment dels torrents

Tipus de votació: 
1r punt: ordinària
A favor: 10, en contra: 11
2n i 3r punt: unanimitat/assentiment
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Vista la moció presentada per escrit pel Sr. Torres, de PxE, que ha estat dictaminada 
per la Comissió Informativa de Territori i que a continuació es transcriu:

“Un any mes arribarem tard a la preparació i neteja de torrents en previsió que compleixin la 
seva missió davant importants pluges. Les alertes ja les tenim aquí, les hem tingut a mitjans i  
finals d’agost i ara a mitjan setembre i els torrents segueixen embullats de vegetació i arbres 
amb  molts  d’anys,  els  mateixos  anys  que  fa  que  no  es  netegen  ni  esbrossen,  amb  el 
consegüent perill que en cas de fortes pluges s’estancin les aigües i per volum i pressió que 
generen sobre l’objecte de l’embús s’alliberin explosivament causant inundacions sobtades.

Per a  evitar  aquestes inundacions davant  possibles precipitacions extraordinàries s’ha de 
facilitar que l’aigua no trobi cap obstacle en els torrents. Per això, el primer que hi ha que fer 
per a eliminar possibles obstacles és desforestar, netejar i,  si fa falta, fins i  tot dragar els 
torrents per a procedir tot seguit a inspeccionar tots els ponts i passos existents per a veure si 
són suficients per a suportar les grans crescudes. És prioritari localitzar i mantenir o eliminar 
l’existència d’aquests elements de manera que l’aigua pugui discórrer lliurement pels torrents 
sense  cap  mena  d’obstacle,  vegetació  ni  punts  negres,  especialment  en  ponts  i  passos 
acanalats  que  poden  quedar  tapats  de  forma  gairebé  immediata  a  causa  de  la  brutor, 
branques principalment, arrossegada per l’aigua. L’aigua no s’ha d’embassar.

A Sant Josep, la configuració dels nostres torrents mostren clarament un possible risc per 
inundació ràpida associada a fortes crescudes molt intenses i d’interval temporal molt curt 
derivades  d’episodis  de  pluges  intenses.  A  més,  la  diferència  d’altura  entre  les  seves 
capçaleres i les zones de desembocadura poden provocar un cabal de gran volum i velocitat 
puntual  com a factor  de perillositat  molt  rellevant.  És precisament  per  aquest  risc  que la 
realització de tasques de manteniment de forma planificada i regular és molt important com a 
mesura  de  prevenció  davant  possibles  inundacions  a  més  d’ajudar  a  restablir  la  seva 
capacitat hídrica.
 
Fins fa uns 60 anys es treia dels torrents material per a la construcció de cases, corrals, etc.  
Al mateix temps que els vesins es cuidaven de mantenir-los nets perquè no es desbordessin 
en un moment donat, aixó assegurava la seva neteja. Els temps han canviat i ningú neteja ara 
els torrents que progressivament van perdent la seva capacitat de cabal degut a la vegetació, 
terra i pedres que es van sedimentat en les zones amb menys pendent, per no parlar de  
camins  que  els  creuen  i  altres  elements  que  es  van  abandonant  en  ells.  Si  a  aquesta 
deixadesa se li uneix el fet que en un moment donat es va decidir que els torrents passaven a 
les mans de l’Administració i que només l’Administració, en aquest cas el Govern Balear, pot 
netejar-los ja tenim la fórmula que ens dona com a resultat  la falta de manteniment dels  
nostres torrents, que no es netegen. Si a la fórmula li afegim el factor que en aquests últims 
10-12 anys el Govern Balear ha passat de tenir programes de manteniment a només netejar 
puntualment i  a petició de l’ajuntament de torn, resulta que ha de ser la preocupació dels 
governs municipals el que fasi que es netegin o no els torrents amb el consegüent risc per a 
població i béns.

Sent que és el Govern Balear, mitjançant la Conselleria de Medi Ambient i Territori a través de  
la Direcció General de Recursos Hídrics, qui ha d’ocupar-se de la neteja de tots els torrents, 
per tant també els del nostre municipi, d’acord amb les seves competències correspon dirigir-
nos a aquesta Conselleria perquè realitzi les feines de manteniment que té encomanades.

Per tot l’exposat i a efecte que es procedeixi per qui correspongui immediatament a la neteja i 
manteniment dels nostres torrents, és per la qual cosa proposo al ple prendre els següents

ACORDS

1.  L’ajuntament,  a  través  de  la  regidoria  de  Medi  Natural  i  Canvi  Climàtic,  realitzarà 
immediatament un informe de la  situació dels  torrents  del  municipi  respecte a la neteja  i  
adequació dels llits, així com les prioritats d’intervenció, especialment pel que fa al torrent de 
Can Noguera i el de Sa Font, amb els seus afluents Cirer i  Can Josepet en desembocar en 
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zona urbana i aeroport respectivament.

2.  Sol·licitar  a  la  Conselleria  de  Medi  Ambient  i  Territori  del  Govern  Balear  l’execució 
immediata dels treballs necessaris per a la neteja dels llits dels torrents del nostre municipi  
prioritzats  en  funció  de  les  prioritats  indicades  en  l’informe  elaborat  prèviament  per 
l’ajuntament.

3. Elaborar un pla de manteniment anual dels torrents del municipi que serveixi de base per a 
la realització dels treballs periòdics de manteniment dels torrents.”

El Sr. Torres, a petició de l’Equip de Govern, proposa modificar el segon i  tercer 
punts de la proposta d’acord, tal com a continuació es transcriuen: 

1. L’ajuntament, a través de la regidoria de Medi Natural i Canvi Climàtic, realitzarà 
immediatament  un informe de la  situació  dels  torrents  del  municipi  respecte a la 
neteja i adequació dels llits, així com les prioritats d’intervenció, especialment pel que 
fa al  torrent de  Can Noguera i  el  de  Sa Font,  amb els seus afluents  Cirer i  Can 
Josepet en desembocar en zona urbana i aeroport respectivament.

2. Sol·licitar a la Conselleria de Medi Ambient i Territori del Govern Balear l’execució 
immediata dels treballs necessaris per a la neteja dels llits dels torrents del nostre 
municipi.
 

3. Sol·licitar a la Conselleria de Medi Ambient i Territori del Govern Balear l’elaboració 
d’un pla de manteniment anual dels torrents del municipi que serveixi de base per a 
la realització dels treballs periòdics de manteniment dels torrents.

Sotmès a votació el primer punt de la proposta, que diu:

1. L’Ajuntament, a través de la Regidoria de Medi Natural i Canvi Climàtic, realitzarà 
immediatament  un informe de la  situació  dels  torrents  del  municipi  respecte a la 
neteja i adequació dels llits, així com les prioritats d’intervenció, especialment pel que 
fa al  torrent  de Can Noguera i  el  de sa Font,  amb els seus afluents Cirer  i  Can 
Josepet en desembocar en zona urbana i aeroport respectivament.

Es rebutja per 11 vots en contra (8 del PSOE i 3 d’UNIDES PODEM) i 10 vots a favor 
(5 del GPM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE).
 
A continuació se sotmeten a votació els punts 2 i 3, amb la transacció proposada per 
l’Equip  de Govern,  i  per  21 vots  a favor  (8  del  PSOE,  5  del  GPM,  3  d’UNIDES 
PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), és a dir per 
unanimidad, s’ACORDA:  
 
2. Sol·licitar a la Conselleria de Medi Ambient i Territori del Govern Balear l’execució 
immediata dels treballs necessaris per a la neteja dels llits dels torrents del municipi.

3. Sol·licitar a la Conselleria de Medi Ambient i Territori del Govern Balear l’elaboració 
d’un pla de manteniment anual dels torrents del municipi que serveixi de base per a 
la realització dels treballs periòdics de manteniment dels torrents.

En el debat hi ha intervengut el Sr. Torres, de PxE; la Sra. Fernández, d’UNIDES 
PODEM; el Sr. Roig, del GPM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA 

C
o
d
i 
V

a
lid

a
c
ió

: 
4
Q

Y
N

E
S

M
W

C
J
Q

4
N

F
5
A

7
Y

4
G

9
R

X
A

A
 |
 V

e
ri
fi
c
a
c
ió

: 
h
tt
p
s
:/
/s

a
n
tj
o
s
e
p
.s

e
d
e
le

c
tr

o
n
ic

a
.e

s
/ 

D
o
c
u
m

e
n
t 
s
ig

n
a
t 
e
le

c
tr

ò
n
ic

a
m

e
n
t 
d
e
s
 d

e
 l
a
 p

la
ta

fo
rm

a
 e

s
P

u
b
lic

o
 G

e
s
ti
o
n
a
 |
 P

à
g
in

a
 1

4
 d

e
 2

0
 

L
L
IB

R
E
 A

C
T
E
S
 D

E
L
 P

L
E

N
ú
m

e
ro

: 
2
0
2
2
-0

0
0
9
  
 D

a
ta

: 
1
0
/1

1
/2

0
2
2



EIVISSA; i la Sra. Vidal, de VOX.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=7

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL

 

8. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
resolucions emesos per l’alcalde i regidors delegats.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent. http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=8

 

9. Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre la no-aplicació del 
descompte en el rebut d’escombraries en el municipi de Sant Josep

El  Sr.  Marí  Álvarez,  del  GPM  presenta  per  escrit  la  moció  de  control  que  a 
continuació es transcriu:

“Se presenta esta moción de control para que el equipo de gobierno del Ajuntament 
de  Sant  Josep  explique  porque  teniendo  una  subvención  del  consell  Insular  de 
810.000  eur,  ha  decidido  no  aplicar  en  el  recibo  de  basuras  de  los  vecinos  y 
comerciantes del municipio dicha subvencion, con la siguiente consecuencia directa 
a la ciudadania de Sant Josep de verse privada de la rebaja del recibo de basuras.”

En el debat hi ha intervengut el Sr. Marí Álvarez, del GPM i el Sr. Roselló, del PSOE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=9

 

10. Moció de control que presenta per escrit el grup CIUDADANOS sobre l’estat 
d’elaboració del Pla de platges 2023-2026 i inclusió de canals per a elements 
nàutics sense motor

La  Sra.  Ruiz,  de  CIUDADANOS,  presenta  per  escrit  la  moció  de  control  que  a 
continuació es transcriu:

“Exposición de motivos. 

Se ha cumplido un año desde que el grupo municipal de Ciudadanos presentara una 
moción que fue aprobada por este consistorio con la siguiente propuesta de acuerdo; 
- L’Ajuntament de San José de Sa Talaia se compromete a incluir  en su próximo 
“Plan de Playas” (2023- 2026) un número significativo de canales para elementos 
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náuticos sin motor, teniendo en cuenta las necesidades detectadas y el incremento 
de estas actividades. 

Nos gustaría saber si este consistorio se ha tomado en serio realizar una transacción 
turística sostenible apostando así las actividades acuáticas sin motor. 
Es  por  ello  que  tras  pasar  un  año en  el  que  nuestra  propuesta  de  acuerdo fue 
aprobada nos preguntamos; 
• En que fase se encuentra en estos momentos el Plan de Playas (2023-2026) 

• Es Torrent es una playa ideal para deportes náuticos ya que el 90% del tiempo 
sopla viento del este. ¿Se ha pensado en incluir un canal en esta playa para que se 
puedan desarrollar estas actividades? 

• Actualmente estas actividades solo se pueden desarrollar desde Cala Codolar. En 
que número de canales se tiene pensado incrementar para fomentar así el deporte 
acuático sin motor” 

En el debat hi ha intervengut la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS, i el Sr. Guasch, del 
PSOE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=10
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11. Moció de control que presenta per escrit el grup VOX sobre les campanyes 
de castració dels gats que viuen a les nombroses colònies de gats del terme 
municipal

La Sra. Vidal, de VOX, presenta per escrit la moció de control, que a continuació es 
transcriu:

“De todos es conocido que con el fin de procurar una mejor vida a los gatos ferales y 
disminuir  su  número,  se  han  llevado  a  cabo  varias  campañas  de  esterilización,  en 
colaboración con la organización CARE4CATS. 

De  la  primera  campaña,  se  quejan  los  vecinos  de  Sant  Jordi,  que  muchos  vecinos 
llevaron a sus propios gatos domésticos para realizar la castración, en lugar de castrar a 
los gatos abandonados, es decir, sin dueño. 

En la segunda campaña de esterilización, CER, Captura, Esterilización y Retorno del 
gato  doméstico  no  sociable  al  lugar  donde  fue  capturado,  se  castraron  gatos 
aleatoriamente dejando hembras sin castrar en la mayoría de las colonias, es decir, NO 
SE CERRARON LAS COLONIAS, y en varias de ellas ya hay madres gestantes e incluso 
crías. (tenemos fotos y testimonios que así lo demuestran), esas colonias sin cerrar son 
solo de un radio pequeño y hablamos de 5 colonias sin cerrar en una misma zona, según 
nos comentan los vecinos. 

Con el consiguiente peligro de que con una sola hembra que quede sin castrar en cuatro  
meses hay nuevas crías y que estas entran en celo a los seis meses de edad, por lo que  
el dinero y el esfuerzo invertido no ha servido para nada. 

Sabemos que es un trabajo realizado por voluntarios y no se trata de menospreciar su 
trabajo ni su buena intención pero también hay que considerar de que se invierten unos 
fondos para pagar las operaciones y que este es un dinero de los vecinos de Sant Josep 
que merece ser empleado con toda eficacia. 

Las colonias “no cerradas”, están situadas en el Parking del hipódromo, también en la 
calle Sindicalista Margalida Llogat, detrás del bar Anam, entre otras, donde ya se han 
observado nuevos cachorros de gatos. 

PREGUNTAS: 

¿Qué tipo de control realiza el ayuntamiento sobre las actuaciones CER realizadas por 
CARE4CATS? 
¿Existe un registro de los gatos castrados?. 
¿Cuanto dinero se ha invertido? 
¿Y como piensan seguir actuando sobre el asunto.? 

Se adjunta localización y fotos de alguna de las colonias que no se han cerrado. 
1. En el cañizo detrás del Bar Ara Anam, se han dejado 5 gatas por esterilizar. 

2. Final de la Calle Sindicalista Margalida Llogat. 
Aquí  los  vecinos  han esterilizado  unos  14 gatos  y  en  la  intervención  pagada  por  el 
ayuntamiento se han dejado dos hembras por castrar.

3. En el aparcamiento frente al Hipódromo. 
Aquí se encuentran por lo menos 9 gatos, según nos comentan los vecinos.”
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En el  debat  hi  ha intervengut  la  Sra.  Vidal,  de  VOX,  i  la  Sra.  Nauda,  d’UNIDES 
PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent. 
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=11

 

12.  Moció  de  control  que  presenta  per  escrit  el  grup PxE sobre  la  neteja  i 
manteniment dels torrents

El Sr. Torres, de PxE, presenta per escrit la moció que a continuació es transcriu:

“Com anunciava en l’altra moció demanant que es mantinguessen nets els torrents, 
un any més arribarem tard a la preparació i  neteja de torrents davant importants 
plogudes; però pareix que no és igual el tractament preventiu que fa el Govern Balear 
depenen de l’illa on es trobin aquestos torrents.

Sent que és el Govern Balear, mitjançant la Conselleria de Medi Ambient i Territori a 
través de la Direcció General de Recursos Hídrics, qui ha d’ocupar-se de la neteja de 
tots els torrents, i per tant també dels del nostre municipi, és qui ha de fer les feines 
de manteniment que té encomanades.

Per a això, resulta que al maig de l’any passat el Govern Balear i el Ministeri per a la 
Transició  Ecològica  i  el  Repte  Demogràfic  van  acordar  la  inversió,  per  part  de 
l’Executiu de l’Estat, de 40 milions d’euros destinats a la protecció de la biodiversitat i  
el manteniment i cura dels torrents en les Balears. Per a fer aquest acord efectiu la 
Conselleria de Medi Ambient i Territori havia de redactar un conveni per a definir com 
es fa aquesta aportació i treballar de manera conjunta per a establir quines són les 
actuacions que es finançarien amb aquestos sous, en les quals esper que s’inclogui 
tant els de Sant Josep com els de la resta de l’illa.

També al mateix maig, la Conselleria de Presidència, Funció Pública i Igualtat del 
Govern Balear i  la Universitat  de les Illes Balears varen signar  un conveni per a 
determinar en línia les condicions dels torrents i crear un sistema d’alerta de detecció 
d’inundacions.

Gràcies al  conveni es podrà avançar en la modelització d’aquest sistema d’alerta 
d’inundacions mitjançant un sistema d’informació geogràfica accessible tant per a la 
UIB  com  per  a  la  Direcció  General  d’Emergències  i  Interior.  Aquesta  informació 
comportarà la creació d’un servei d’alerta i gestió de l’emergència davant els riscos 
d’inundació. En aquest sentit, es preveu establir un protocol d’alerta hidrològica, en el 
qual es definirà una xarxa de seguiment d’avengudes i se seleccionaran els punts de 
control de la xarxa de torrents de les Illes Balears que es considerin més vulnerables 
a  l’efecte  de  previsió  i  seguiment  d’avengudes.  Com  és  costum  en  aquestos 
convenis, el Govern ho finançará amb els sous de tots els balears i aportarà a la UIB 
la quantitat total de 786.206,15 € durant els quatre anys de vigència del conveni, per 
a la contractació de personal, l’adaptació de la xarxa a les necessitats de la Direcció 
General d’Emergències i Interior i la creació del model predictiu d’inundacions.

Per tot això, interessa saber a aquest grup polític les següents qüestions:

 Quines  actuacions  ha  realitzat  l’Equip  de Govern municipal  i/o  encarregat 
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feines encaminades a acondicionar els torrents del municipi?
 Quina  participació  ha  tingut  aquest  ajuntament  amb el  Govern Balear  per 

establir quines hauran de ser les actuacions al nostre municipi dins del pla de 
manteniment de torrents de Balears finançat per l’estat?

 Quines actuacions al municipi de Sant Josep de sa talaia contemplarà el Pla 
elaborat pel Govern Balear finançat per l’estat pel manteniment dels torrents?

 Sap  l’Equip  de  Govern  municipal  si  aquest  pla  inclourà  almenys  qualcun 
torrent de l’illa d’Eivissa?

 Quina  part  d’aquestos  40  milions  d’Euros  que  l’estat  aportarà  al  pla  de 
manteniment de torrents a Balears s’han invertit o s’invertiran en manteniment 
de torrents al municipi de Sant Josep de sa Talaia?

 Té l’Equip de Govern municipal coneixement del conveni del Govern Balear 
amb la UIB?

 Sap l’Equip de Govern municipal si hi haurà al nostre municipi qualcun torrent 
inclòs en la xarxa d’alerta d’inundacions del Govern Balear? Quin?

 Sap si hi haurà cap torrent de l’illa d’Eivissa a aquesta xarxa? Quin?
 En quina situació es troba el manteniment dels torrents del municipi?”

En el debat hi han intervengut el Sr. Torres, de PxE i la Sra. Fernández, d’UNIDES 
PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=12

 

C) PRECS I PREGUNTES 

 

13. Precs i preguntes

Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

El Sr. Marí Álvarez, la Sra. Bonet i el Sr. Ribas Vidal, del GPM; el Sr. Becerra i la Sra. 
Ruiz, de CIUDADANOS;  el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA, la Sra. Vidal, de VOX; i el Sr. 
Torres, de PxE .

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent.
http://149.202.169.58/?pleno=20220929&punto=13

 

Tot seguit el públic assistent, per invitació de l’alcalde, formula preguntes de forma verbal. 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, i, 
com a secretària, en don fe i firm juntament amb l’alcalde. 

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, que 
queda  incorporada  a  aquest  document,  en  el  qual  figuren  totes  les  deliberacions  i 
intervencions produïdes a la mateixa sessió.
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El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera que 
garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la secretària 
general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

 

DILIGÈNCIA.-  per fer constar que aquesta acta es va aprovar pel Ple d’aquest Ajuntament 
en la sessió ordinària feta el 27 d’octubre de 2022  

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT 
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